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PREDSJEDNIK FRIEDRICH HRBEK, DIPL. ING. OTIŠAO U MIROVINU

Krajem lipnja 1995. otišao je u mirovinu voditelj austrijskoga Saveznog zavoda za
mjere i geodeziju (Bundesamt fur Eich- und Vermessungswesen - BEV) Friedrich Hrbek,
dipl. ing. Ing. Hrbek bio je zaposlen u BEV-u od 1959. i obavljao je, među ostalim i
funkciju geodetskog inspektora a od 1982. do 1987. funkciju voditelja Grupe katastar, te
je istodobno bio i zamjenik predsjednika BEV-a. Od 1987. na čelu je BEV-a kao njegov
predsjednik.

Predsjednik Hrbek stekao je velike zasluge za stvaranje austrijskoga geodetskog
zakona, za uspostavu banke podataka o zemljišnim česticama i u novije vrijeme za ustroj
digitalnih baza podataka na području katastra i geodetske izmjere. Na osnovi svojega
velikoga stručnog znanja pozvan je prije 15 godina kao nastavnik na Tehničko sveučilište
u Beč. Već 14 godina drži predsjednik Hrbek predavanja i na Sveučilištu za poljodjelstvo.
Njegovo se veliko zalaganje za austrijsku geodeziju zrcali i u desetogodišnjem predsjedni
štvu u austrijskom Geodetskom i fotogrametrijskom društvu, čiji je sada počasni predsjed
nik.

Njegova nastojanja na međunarodnoj suradnji u području geodezije i osobito njegova
podrška srednjoeuropskim i istočnoeuropskim državama u razvoju moderne geodezije
okrunjeni su dvogodišnjim predsjedništvom Europskoga komiteta za službenu kartografiju
(Comite Europeen des Responsables de Ja Cartographie Officielle - Cerco). Predsjednik
Hrbek je, nadalje, počasni član mađarskog Udruženja za geodeziju i kartografiju i Saveza
geodeta u Sloveniji.

Martin Muller-Fembeck

IZ RADA SEKCIJE ZA KARTOGRAFIJU HRVATSKOGA GEODETSKOG DRUŠTVA

Druga sjednica Sekcije za kartografiju HOD održana je u petak 24. ožujka 1995. u
Vijećnici AGO fakulteta, Fra Andrije Kačića Miošića 26, Zagreb.

Nazočni: Krunoslav Popović (KLK), Branko Babić (KLK), Sandra Lovrić (GISDA
TA), Vladimir Petrović (Geodetski zavod Rijeka), Josip Lončarić (GJSDATA), Darko
Štefanec (Samostalni likovni umjetnik), Mirko Brukner (INA-INFO - umirovljenik), Filip
Racetin (Split - umirovljenik), Tea Duplančić (Državni hidrografski institut - Split),
Branimir Gojčeta (Državna geodetska uprava), Nedjeljko Frančula (Geodetski fakultet),
Paško Lovrić (Geodetski fakultet), MiJjenko Lapaine (Geodetski fakultet), Nada Vučetić
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(Geodetski fakultet), Stanislav Frangeš (Geodetski fakultet), Vilim Hamp (Zavod za
katastar grada Zagreba), Radovan Solarić (Državni hidrografski institut - Split), Igor Birin
(Geodetski fakultet), Željka Richter (Leksikografski zavod), Zvonimir Križovan (KLK),
Dinko Kovačević (Zavod za fotogrametriju), Snježena Haiman (IRO KARTOGRAFIJA
UČILA), Maja Božić (IRO KARTOGRAFIJA UČILA), Aleksandar Tonšetić (Državna
geodetska uprava), Sanja Jurišić (Državna geodetska uprava), Veljko Flego (Uprava za
katastar i goedetske poslove Rijeka).

Sjednicu koja je započela s radom u 11 sati vodio je pročenik Sekcije Paško Lovrić, a
zapisnik je vodila Nada Vučetić. Nakon pozdrava pročelnika, predložen je

DNEVNI RED

1. Utvrđivanje dnevnog reda
2. Ovjera zapisnika s 1. sjednice
3. Sudjelovanje na 17. međunarodnoj kartografskoj konfekciji i 10. generalnoj skupštini

Međunarodnoga kartografskog društva u Barceloni '95
a) članarina u Međunarodnom kartografskom društvu
b) izrada nacionalnog izvješća
c) sudjelovanje na znanstvenom dijelu konferencije
d) sudjelovanje na izložbi karata
e) izložba dječjih crteža na temu »Karta svijeta«
f) sudjelovanje na filatelističkoj izložbi

4. U susret 40. obljetnici Zavoda za kartografiju geodetskog fakulteta
5. Projekt »Hrvatski kartografi«
6. Sudjelovanje na Danima geodeta Hrvatske, Rovinj 21-23. 4. 1995.
7. Različito

Ad 1) Predloženi dnevni red jednoglasno je prihvaćen. N. Frančula iznio je ukratko podatke
o nastanku Sekcije za kartografiju:

Na sjednici Predsjedništva Saveza društava geodeta Hrvatske (SDGH) 12. studenoga
1991. u Zagrebu donesena je odluka o izdvajanju SDGH iz Saveza geodetskih inženjera i
geometara Jugoslavije (SGIGJ). Inicijativu za tu sjednicu dao je Geodetski list, koji od
1947. neprekidno izlazi u Zagrebu. Do 1991. to je bio časopis SGIGJ, a izdavač mu je bio
SDGH. Otada pa do 25. svibnja 1993. trajale su pripreme za pretvorbu SDGH u Hrvatsko
geodetske društvo (HGD). Za prvog predsjednika HGD-a izabran je akademik Krešimir
Colić.

Na drugoj sjednici Upravnog odbora HGD-a 21. rujna 1993. donesena je odluka o
osnivanju Sekcije za kartografiju unutar HGD-a. U Inicijativni odbor za osnivanje Sekcije
izabrani su Nedjeljka Frančula, Paško Lovrić, Zvonimir Križovan , Mirko Brukner, Brani
mir Gojčeta i Tomislav Krivec.

Inicijativni odbor sastao se 13. siječnja 1994. Donesena je odluka da Sekcija radi pod
okriljem HGD-a, s tim da se i drugima koji rade na području kartografije, a nisu članovi
HGD-a, omogući rad u Sekciji.

Zaključeno je da jedna od prvih aktivnosti bude pokretanje postupka za učlanjenje u
Međunarodno kartografsko društvo.

Za pročelnika Sekcije izabran je prof. dr. se. Paško Lovrić, a za tajnika mr. se.
Miljenko Lapaine. Prva sjednica Sekcije za kartografiju održana je 13. svibnja 1994. na
Geodetskom fakultetu Sveučilišta u Zagrebu.
Ad 2) Zapisnik s 1. sjednice Sekcije za kartografiju, koji je pročitao M. Lapaine,
jednoglasno je prihvaćen.
Ad 3a) M. Lapaine obavijestio je nazočne de je u Geodetskom listu izašao članak o
Međunarodnom kartografskom društvu. Izvijestio je i o visini članarine u Međunarodnom
kartografskom društvu u iznosu od 250 USD te o postupku traženja toga iznosa od
Ministarstva znanosti i tehnologije. P. Lovrić je naveo da spomenuti broj Geodetskoga lista
mogu dobiti svi koji to žele.
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Ad 3b) Nekoliko uvodnih riječi o nacionalnom izvješću uputio je N. Frančula. Zaključeno
je da se podaci potrebni za nacionalno izvješće dostave najkasnije do 15. travnja 1995.
godine. Izvješće treba sadržavati: ime ustanove ili poduzeća, definiciju djelatnosti i opis
korištene tehnologije, popis djelatnika i kartografske rezultate postignute u posljednje četiri
godine. Nazočni su zamoljeni da, ako je ikako moguće, potrebne podatke dostave na
disketi.
Ad 3c) M. Lapaine je izvijestio da u znanstvenom dijelu konferencije saudjelujemo s radom
autora Lapaina, Frančule i Vučetić pod naslovom Površina Republike Hrvatske. Rad je
prihvaćen kao poster, a bit će objavljen u zborniku radova konferencije.
Ad 3d) O ovoj točki nazočni su bili izviješteni tijekom posljednjih mjeseci. Formular za
prijavu izložaka trebalo je dostaviti do 20. ožujka, pa su oni koji to još nisu učinili zamoljeni
da to učine do 30. ožujka jer je to krajnji rok za slanje popunjenih formulara u Barcelonu.
Leksikografski je zavod zamoljen za slanje izložaka u Barcelonu preko njihove službe.
Ad 3e) M. Lapaine je izvijestio o izložbi dječjih crteža na temu kartografije s prethodne
konferencije te pročitao upute za ovogodišnju dječju izložbu pod nazivom »Karta svijeta«.
Nazočni su zamoljeni da se dobrovoljno angažiraju. D. Štefanec će razgovarati s pedagogom
dječjeg vrtića gdje se često rade crteži na tu temu. Zaključeno je da bi trebalo razgovarati
s prof. Matešom da pomogne akciju.
Ad 31) Budući da se S. Frangeš bavi filatelijom, zamoljen je da nešto učini u vezi s
filatelističkom izložbom, ali se isto tako pozivaju i ostali filatelisti da pomognu. P. Lovrić
je opisao svoju zamisao o jednoj našoj poštanskoj marki i o nekoliko radova Željka
Skalamere na istu temu.

Na kraju ove točke zamoljen je J. Lončarić da razgovara s agencijom Olymptours radi
putovanja u Barcelonu. Svi zainteresirani za putovanje trebali bi se prijaviti za tjedan ili dva.
Ad 4) Sljedeće godine navršava se 40. obljetnica Zavoda za kartografiju Geodetskoga
fakulteta pa bi trebalo planirati i smisliti kako da se ta obljetnica dostojno proslavi. Očekuju
se podrška i pomoć svih nazočnih.
Ad 5) O projektu je ukratko izvijestio M. Lapaine. Projekt se sastoji od dva potprojekta:
Biografije i Bibliografije. Nakon što je Državna geodetska uprava prihvatila financiranje,
počelo se s radom na projektu. Poslan je dopis za suradnju. Od 11. do 16. rujna 1995.
godine u Beču se održava međunarodna konferencija o povijesti kartografije te je za taj
skup prijavljen rad pod naslovom Hrvatski kartografi u kojemu će se opisati rad na
projektu. P. Lovrić je zamolio nazočne iz pojedinih institucija da dostave podatke o svojim
autorima za projekt Hrvatski kartografi i to ne samo za svoje sadašnje suradnike već i za
autore institucija koje su naslijedili.
Ad 6) N. Frančula je ukratko izvijestio o Danima geodeta Hrvatske u Rovinju te u ime
Hrvatskoga geodetskoga društva pozvao nazočne na sljedeće Dane.
Ad 7) Pod ovom su se točkom za riječ javili R. Solarić, F. Racetin, T. Duplančić te D.
Štefanec.

R. Solarić je izvijestio nazočne o učlanjenju Hidrografskog instituta u Međunarodnu
hidrografsku asocijaciju 24. veljače 1995. godine i o tome da je taj institut dobio u okviru
Međunarodne hidrografske asocijacije poziv za sudjelovanje na izložbi u Barceloni.

Ostalo je otvoreno pitanje o izlaganju pomorskih karata Državnoga hidrografskog
instituta: da li u okviru Međunarodne hidrografske asocijacije ili unutar opće izložbe karata.
T. Duplančić je predložila da službene pomorske karte budu izložene u okviru izložbe
Međunarodne hidrografske asocijacije, a da razne tematske karte mogu biti izložene u
okviru opće izložbe karata. P. Lovrić je izrazio želju da pomorske karte ipak budu izložene
u okviru hrvatskih karata na općoj izložbi. D. Štefanec ukratko se predstavio svojom
djelatnošću.

Na kraju sjednice M. Lapaine je izvijestio da je odaziv sjednici gotovo 100% u odnosu
na poslane pozive te se svima najsrdačnije zahvalio na odazivu. Svu su zamoljeni da se već
sada počnu pripremati za iduću kartografsku konferenciju koja će se održati 1997. u
Stockholmu.

Sjednicu je zatvorio pročelnik Sekcije Paško Lovrić. Nada Vučeiić


